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روابط عمومــی  مدیــر 
اوج سخنان  ســازمان 

مبنی  معادی  پیمان 
اوج  درخواســت  بر 
سرمایه گذاری  برای 
را  در فیلــم بمــب 

رد کــرد. در دومیــن 
فیلم هــای  نمایــش  روز 

سی وششمین جشــنواره ملی فیلم فجر در 
پردیس ملت، پیمان معادی، کارگردان فیلم 
سینمایی بمب عنوان کرد که چند سازمان 
ازجمله ســازمان اوج قصد داشته که در این 
اثر سرمایه گذاری کند، اما وی قبول نکرده 
اســت. در پی این موضــوع، محمد ذوقی، 
مسئول روابط عمومی سازمان اوج گفت: این 
موضوع از اساس کذب اســت؛ درواقع نه از 
جانب آقای معادی پیشنهادی شده که این 
فیلم در سازمان اوج ســاخته شود و نه اوج 
چنین درخواســتی را به این کارگردان داده 
اســت. این روزهــا کارگردان های مختلفی 
دوست دارند با ســازمان اوج کار کنند، اما 
پیشــنهاد من این اســت که صاحبان آثار 
در نشســت های خبری آثارشان حرف های 
منطقی بزنند. اگر ایشــان اسنادی مبنی بر 
پیشــنهاد اوج برای ســاخت این اثر دارند، 
خوشحال می شــویم که در اختیار رسانه ها 

قرار دهند.

در چند روز گذشته، 
کارگردانان  برخــی 
موضوع  به  ســینما 
بــه  جهت دهــی 

آرای مردمی توســط 
برخی نهادهــا و ارگان ها 

کردنــد،  مطــرح  مــا اعتراضاتــی  ا
مدیر اخذ آرای مردمی سی وششمین دوره 
جشنواره فیلم فجر این مســأله را کاملا رد 
می کند. علی آشــتیانی، مدیــر جمع آوری 
آرای مردمی سی وششمین دوره جشنواره 
فیلم فجر با اشــاره به مثبت بودن روند اخذ 
آرای مردمــی به شــیوه الکترونیک گفت: 
امســال دامنه و ســرعت اخذ آرای مردمی 
گسترده شــده و تعداد مخاطبانی که امکان 
رأی دادن دارنــد تا ســه برابر افزایش پیدا 
کرده است. رأی گیری الکترونیکی دقیق تر 
و ســالم تر اســت و امکان مراقبت بیشتری 
دارد و ســلامت رأی گیری امکان پذیرتر و 
تضمین شده تر است. البته با توجه به این که 
شیوه رأی گیری امســال تغییر کرده است، 
در روزهای اول شــاهد افت تعداد آرا نسبت 
به ســال های گذشــته بودیم، اما وســعت 
رأی گیری این مســأله را پوشش داده است 
و شاهد رشــد تعداد آرا بوده ایم. رأی گیری 
کاملا ســالم و بدون هیچ تاثیــری از هیچ 
جریانی پیش می رود و برخی از دوســتان 
نگران این بودند که برخی نهادها و ارگان ها 
ممکن است بلیت بیشتری خریده باشند یا 
صاحبان آثار بتوانند بلیــت بخرند و تلاش 
کننــد روی آرا تأثیر بگذارنــد، اما به هیچ 

عنوان این حرف درست نیست.

مســتند  کارگــردان 
بانو قــدس ایــران با 

اشــاره به این که این 
مســتند نســبت به 
در  کــه  نســخه ای 
حقیقت  جشــنواره 

درآمد،  نمایــش  بــه 
اســت،  داشــته  تغییراتی 

گفت: من بعد از جشــنواره حقیقت معتقد 
بودم که فیلم ناقص اســت، بنابراین بعد از 
جشنواره مجددا فیلمبرداری را آغاز کردیم 
و نکات مهمی به آن اضافه شــد که ازجمله 
آن حضور همســر حاج احمد خمینی است. 
مصطفــی رزاق کریمی دربــاره حضور این 
مستند در بخش رقابتی جشنواره فیلم فجر 
بیان کــرد: به نظر من حضور یک مســتند 
در کنار فیلم های داســتانی دیگر در سینما 
تجربه ای مثبت اســت که خارج از ایران در 
جشنواره های برلین، فرانسه و آلمان تجربه 
شده و جواب بدی هم نداده است. در ایران 
هم این نخستین بار است که یک مستند در 
بخش رقابتی حضور دارد و می تواند اتفاقات 

خوبی را رقم بزند.

مجیــد مجیــدی پس 
از تماشــای زنانــی با 
گوشواره های باروتی، 
و  جســورانه  نــگاه 
انســانی کارگــردان 

این مستند را تحسین 
کرد. کارگــردان محمد 

رسول الله و رنگ خدا در متنی 
که پس از تماشــای این مستند نوشت آورده 
اســت: فیلم زیبــا و تحســین برانگیز زنانی 
با گوشــواره های باروتــی را دیــدم و از نگاه 
جســورانه و انســانی جناب فرهمند بسیار 
لذت بردم. مطمئنم این اثــر جهانی خواهد 
شد و تبریک و خســته  نباشید به همه عوامل 
سختکوش این اثر دارم. زنانی با گوشواره های 
باروتــی بــه کارگردانــی رضــا فرهمند و 
تهیه کنندگــی مرتضی شــعبانی یکی از دو 
مســتند حاضر در بخش ســودای ســیمرغ 

سی وششمین جشنواره فیلم فجر است.

حمیدرضا عظیمی|  جشــنواره سی و ششــم 
شروع شگفت انگیزی داشت و حالا هر چه از روزهای 
باقیمانــده آن می گذرد، انگار طــور دیگری پیش 
می رود. شروع شگفت انگیز جشنواره از آن جا کلید 
خورد که اهالی رســانه و دســت اندرکاران اجرایی 
جشنواره سي و ششم مراسمی را اجرا کردند که هر 
چند در این دوره برای نخستین بار برگزار می شد اما 
برگزاری آن که با استقبال اهالی سینما و عوامل تولید 
فیلم های حاضر در جشنواره روبه رو شد، نشان می داد 
که جشنواره ای احتمالا بی حرف و حدیث را پیش رو 

خواهیم داشت. 
آن روز که جدول پخش و اکران فیلم های حاضر 
در جشــنواره به قرعه گذاشته و به این شیوه پر شد، 
جمله اهالی ســینما بر این نظر بودند که این اتفاق 
مبارک یک گام به پیش است و باعث خواهد شد نگاه 
ناعادلانه در اختصاص زمان اکران از بین برود. در آن 
زمان چه آن گروه از اهالی سینما که با »شهروند« به 
گفت وگو نشسته بودند و از این واقعه استقبال و چه 
آنها که در رسانه های دیگر نظرات خود را ارایه کردند 
بر این نکته پای می فشردند که به آنچه در جشنواره 
فجر رخ خواهد داد، خوشبین هستند به این دلیل که 
پیش از آغاز جشنواره با اتفاقی میمون و مبارک همراه 

شده است!
حالا اما برخی از کاســتی ها رخ نموده و برخی از 
امور دارد خود را نشان می دهد؛ نشانه هایی که از دید 
اهالی رسانه بر برخی وقایع نهانی دلالت دارد حتی 
این رخدادها را برخی از سینماگران به  طور رسمی 
بیان کرده اند. همین چند روز پیش منیژه حکمت 
در جلسه پرسش و پاسخ عوامل فیلم »جاده قدیم« 
که در پردیس ملت برگزار شد، به  طور رسمی اعلام 
کرد که معتقد است »ســناریوی جشنواره از پیش 
طراحی شــده و گام به گام دارد بر اســاس خواست 
سناریو نویسان پیش می رود« موضوعی که برخی از 
رسانه ها با کنار هم قرار دادن اتفاقاتی، احتمال آن را 

پررنگ تر کرده اند.
آغاز از فضای مجازی

این روزها آنچه دارد در میان اهالی ســینما دهان 
به دهان منتشر می شود، وجود سناریویی است که 
می خواهد سیمرغ مردمی که عنوان مهمترین جایزه 

جشنواره از نگاه سینماگران را دارد و قرار است فارغ 
از نگاه های سیاسی یا گروهی و براساس رأی و نظر 
مردم و مخاطبان ســینما اعطا  شود؛ مسیر از پیش 
تعیین شــده ای را طی کند. بحثی که حول محور 
فیلم های ارگانی شکل گرفته و این اعتقاد را به وجود 
آورده اســت که نوعی برنامه ریزی انجام شده تا رأی 
مردمی و داوران در روز پایانی جشنواره بر هم منطبق 
شود. متهم ردیف اول این نگاه فیلم »به وقت شام« 

ابراهیم حاتمی کیا است. 
در بیرون و فضای واقعی هم شواهدی وجود دارد 
که این نگاه را تأیید می کند و حتی اگر نظریه پردازان 
چنین واقعه ای اشتباه کرده باشند، نشانه  ای بیرونی به 
 عنوان عامل تشدید کننده این نظر وجود دارد. سرآغاز 
آن هم از کانال تلگرامی یک برنامه تلویزیونی شروع 
شد. برنامه حالا خورشید که گفته می شود مجری آن 
در کسوت روابط عمومی چند فیلم هم حضور دارد، 
نظرســنجی ای روی خروجی کانال 300 هزار نفره 
خود قرار داد که قبل از آغاز جشنواره و بدون این که 
کسی فیلم ها را دیده باشــد، خواسته بود تا مردم به 
فیلم های جشنواره رأی دهند. پستی که هر چند در 
این کانال به  عنــوان »پیش بینی« و حدس و گمان 
ظهور و بروز داشــت اما این نظر را به وجود آورد که 
»قرار است نظر مردم و رأی آنها در جشنواره فیلم فجر 
مهندسی شود.« این اقدام خارج از عرف وقتی شک و 
تردید را بیشتر کرد که در صدر فهرست نظرسنجی، 
فیلم »به وقت شام« ابراهیم حاتمی کیا قرار گرفت و 
مقام بعدی را هم »لاتاری« محمد حسین مهدویان 

به دست آورد!
این حاشــیه اما به همین جا ختم نشد و هر چند 
آغازش مانند بســیاری از وقایع دیگر در این بوم از 
فضای مجازی شــروع شــد اما در فضای واقعی از 
سوی اهالی سینما و دست اندرکاران رسانه پی گرفته 
شد. اوج این ماجرا آن جا بود که منیژه حکمت پس 
از فیلمش تأکید کرد: »من به این نتیجه رسیدم که 
سناریوی جشنواره فجر از قبل نوشته شده و از مردم 
عزیز و تمام جوانانی که در سرما برای گرفتن بلیت ها 
در صف ایستادند، معذرت می خواهم. تمام بلیت های 
ســینماهای مردمی به ارگان ها فروخته شــده و 
سهمیه های آزاد از سالن های ۴00 نفره ۶ تا ١0 نفر 

است. جایزه مردمی نوش جان شما فیلم های ارگانی 
ولی بگذارید مردم فیلم ها را ببینند«.

سینماها خالی است اما مردم در صف می ایستند
آنچه منیژه حکمت در نشســت پرسش و پاسخ 
فیلمش مطرح کرد، قبل از جشــنواره نیز توســط 
تعدادی از سینماگران مطرح شــد و آنها نیز بر این 
اعتقاد بودند؛ اما بارها از سوی آنها و به صورت رسمی 
در گفت و گوهای رسانه ای اعلام شده که »امیدواریم 
جشــنواره فیلم فجر در سی و ششمین دوره طوری 

نباشد که قابل پیش بینی شود«. 
فرهاد اصلانی، بازیگر نام آشــنای سینمای ایران، 
پیشتر درباره پیش بینی پذیری جشنواره فجر گفته 
بود: باید بپذیریم که جشــنواره فیلــم فجر دولتی 
است و طبیعی هم هست که انتخاب هایش و داوری 
آن با سلیقه  خاصی همسو باشد، به همین دلیل به 
نظر من، به این اهمیــت بدهیم که مخاطب و مردم 
چه تصمیمــی می گیرند؛ به همین دلیــل در این 
جشنواره، ســیمرغ مردمی داری اهمیت بالایی از 
نگاه سینماگران است.  طرح چنین موضوعاتی قبل از 
جشنواره این اعتقاد را هم به وجود آورد چون سیمرغ 
مردمی چند ســالی اســت مورد توجه قرار گرفته، 
بنابراین برایش برنامه خاصی وجود دارد. برنامه ای که 
به طور طبیعی باید از مسیر آرای مردمی بگذرد. حالا 
برخی از رسانه ها گزارش داده اند که به نظر می رسد 
بلیت های نمایش مردمی فیلم ها ســمت و سو پیدا 
کرده اســت. آنها خبر داده اند صف های طولانی در 
سینماهای مردمی شکل گرفته است، اما در سالن 
نمایش، صندلی ها خالی دیده  می شــود. حتی در 
خبری این طور انعکاس پیدا کرد که مردم برای پله ها 
و محوطه نیز بلیت می خرند و برای تماشای فیلم ها 
به ســالن می آیند، اما در نهایت همین مخاطبان، 
حق رأی ندارند. حق رأیی که به دیگران داده شــده 
و این ادعا مطرح شده است که بلیت ها به سازمان ها 
و ارگان های دولتی و حاکمیتی تعلق گرفته که برخی 
از آنها زحمت فیلم دیــدن را هم به خود نمی دهند. 
زحمتی که هر چند برای فیلم دیدن داده نشــده اما 
ممکن است به رأی دادن براساس تبلیغات بیرونی 

منتهی شود که نتیجه آن معلوم است. 
با این حال، مسئولان برگزارکننده این موضوع را 

نمی پذیرند. چنانکه ابراهیم داروغه زاده بر این موضوع 
تأکید کرده که فقط بلیت هایی که در فروش اینترنتی 
اخذ شــده، حــق رأی دارند. دبیر سی وششــمین 
جشنواره فیلم فجر در گفت وگو با »شهروند« با توجه 
به انتقاد مطرح در رســانه ها از جشنواره سی وششم 
گفت: انتقاد سازنده رسانه ها همیشه قابل توجه است 
و می توان از آن به عنوان چراغــی تعبیر کرد که راه 
مدیران را روشن می کند و باید همه ما از آن استقبال 
کنیم. او با برشــمردن یک نمونه از این نوع انتقادات 
و به کار بستن آن افزود: در موضوع به کار بستن این 
انتقادها، در روزهای اخیر دیدید که رسانه ها انتقاداتی 
را درباره نمایش فیلم ها در باغ کتاب طرح کردند که 
پس از این انتقادها، برنامه ها اصلاح و نتیجه آن اعلام 

شد.
داروغه زاده درباره نقد مطرح شده در رسانه ها درباره 
رأی گیری در سیمرغ مردمی هم گفت: این موضوع 
کاملا روشــن اســت و در این رأی گیری فقط رأي 
بلیت هاي بخش فروش مردمي اینترنتي شمارش 
مي شود و غیر از این بلیت ها، هیچ نوع بلیت دیگری 

دخالت ندارد.
آنچه داروغه زاده گفته به این معناست که آنهایی که 
از مسیر غیر اینترنتی بلیت خریداری کنند، حق رأی 
ندارند، یعنی سهمیه ها به هر گروهی که تعلق گرفته 
باشد دارای حق رأی هســتند و حتی اگر فیلم ها را 
ندیده باشند با توجه به کد الکترونیکی که روی بلیت 
است، امکان حضور در رأی گیری برای آنها وجود دارد. 
علی آشتیانی پور، مدیر ستاد انتخاب فیلم برگزیده 
تماشاگران در سی وششمین جشنواره فیلم فجر هم 
پیش از این اعلام کرده بود که بلیت های سینماهای 
مردمی جشــنواره فیلم فجر دارای کدهای خاصی 
است که از طریق الکترونیکی کدها توسط مخاطبان 

برای ثبت رأی استفاده می شود.
با این حســاب، احتمال برخی از اعمال نظرها )نه 
توســط برگزارکنندگان( وجــود دارد مگر این که 
دســت اندرکاران به این نتیجه برســند بلیت هایی 
که ورود آنها به سینما ثبت نشــده، آرایشان باطل 
شــود. این که چقدر این موضوع قابل اجرا باشد، به 
دست اندرکاران و برگزارکنندگان جشنواره بستگی 

دارد. 

نگاهی به چالش انتخاب فیلم برگزیده مخاطبان سینما که به صورت الکترونیکی برگزار می شود

احتمال دستکاری آرا در فیلم منتخب تماشاگران 
دبیر جشنواره سی وششم در گفت وگو با »شهروند«: فقط رأي بلیت هاي بخش فروش مردمي اینترنتي شمارش مي شود

ورایتــی می نویســد کــه 
هفتادمیــن دوره جوایز 

انجمــن  ســینمایی 
آمریکا  کارگردانــان 
در  مراســمی  طــی 

لس آنجلــس برگــزار 
شــد و فیلم شــکل آب 

بــه کارگردانــی گیلرمو دل تــورو جایزه 
کارگردانی بهترین فیلم بلند را از آن خود 
کــرد. در بخش بهتریــن کارگردانی فیلم 
بلند جوایــز انجمن کارگردانــان آمریکا 
)DGA(، گرتا گرویگ بــرای فیلم لیدی 
برد، مارتین مک دونا برای ســاخت فیلم 
ســه بیلبورد خارج از میــزوری، ابینگ، 
جردن پیل برای برو بیرون و کریســتوفر 
نولان برای فیلم دانکرک نیز نامزد کسب 
جایــزه بودند. جوایز انجمــن کارگردانان 
آمریکا همواره یک پیش بینی کننده معتبر 
برای اســکار بهترین کارگردانی است و از 
زمان آغاز فعالیت در  ســال ١۹۵0 تنها در 
۷ مورد برنده جوایز انجمــن کارگردانان 
آمریــکا و اســکار در رشــته کارگردانی 

یکسان نبوده است. 

جدیدتریــن  کوکــو 
کمپانــی  انیمیشــن 
پیکســار جوایــز ١١ 
بخشــی را که در آن 
نامزد شده بود به خانه 

بــرد.  هالیــوود ریپورتر 
نوشــت: چهــل و پنجمیــن دوره جوایز 
انیمیشن آنی در حالی برگزار شد که کوکو 
ـ جدیدترین محصول کمپانی پیکســار ـ 
بیشترین تعداد جایزه را به خود اختصاص 
داد. این انیمیشــن در ١١ بخش ازجمله 
بهترین کارگردانی )لــی انکریچ و آدرین 
مولینا(،  صداپیشــگی )آنتونــی گونزالز(، 
جلوه های انیمیشــنی، شخصیت پردازی، 
اســتوری بورد انیمیشــن بلند، موسیقی، 
طراحی تولید، نویســندگی انیمیشن بلند 
و... به عنوان برنده معرفی شــد. این فیلم 
انیمیشن برنده جایزه گلدن گلوب در ١3 
بخش از این مجموعه جوایز نامزد شــده 
بود. با این حســاب پیش بینی می شــود 
کوکو از کاندیداهای اصلی کســب اسکار 

بهترین انیمیشن بلند این دوره باشد. 

هالیوود ریپورتر نوشت در مراسم شنبه 
شــب آکادمی فیلم اســپانیا 

که بــا اهــدای جوایز 
گویــا همــراه بــود، 
موفق  کتابفروشــی 
شد تا با پیشی گرفتن 

از فیلــم غــول کــه 
١0 جایــزه کســب کرد، 

به عنوان بهترین فیلم انتخاب شود. ایزابل 
کوشت، فیلمســاز کهنه کار اســپانیایی 
نیــز جایزه بهتریــن کارگردانــی را برای 
کتابفروشی دریافت کرد. این فیلم داستان 
یک زن جــوان را روایت می کند. این زن با 
بازی امیلی مورتیمــر در این نقش تلاش 
دارد تا یــک کتابفروشــی در دهکده ای 
انگلیســی در کنار دریا را باز نگه دارد. در 
حالی  که تصور هم می شد غول دروکننده 
جوایز شب باشــد این فیلم توانست جوایز 
تکنیکــی چون جایــزه تدویــن، لباس، 
فیلمبــرداری، جلوه های تصویری و جوایز 
موســیقی، فیلمنامه غیراقتباسی، بازیگر 
نوظهور و چنــد جایزه دیگــر را دریافت 
کند. این فیلم ســاخته آیتور آرگی و جان 
گارانو داستان واقعی مردی جوان را روایت 
می کند کــه از بیمــاری غول پیکری رنج 
می برد. در این مراسم پنه لوپه کروز جایزه 
بهترین فیلم را در کنار کارلوس سائورا به 

برنده آن اهدا کردند.

چهار خواننده موســیقی پاپ کشــورمان 
یعنی حامد همایون، حجت اشــرف زاده، رضا 
صادقی و مهدی یغمایی اجرای مشترکشــان 
از قطعــه ای مناســبتی با عنوان ایــران جان 
را منتشــر کردند. آهنگســازی ایــن قطعه 
برعهــده بهنام کریمــی بوده و امیرحســین 
اکبرشــاهی نیز تنظیم آن را انجام داده است. 
ترانه ســرای ایران جان قاســم صرافان است.

سینمای جهان

رخداد
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شهروند|  برخلاف حواشی و شایعاتی که درباره 
سروصداهای جشنواره در سالن های نمایش مردمی 
جشنواره وجود دارد، ســالن رسانه ها در دومین روز 
جشــنواره فیلم فجر نیز با کمترین حاشیه سپری 
شــد؛ اما در این بیــن همچنان وضــع رأی گیری 
اینترنتی برای انتخــاب بهترین فیلم از نگاه مردمی 
مسأله دار ترین اتفاق جشنواره است که اعتراضات و 
انتقادات پرشماری را باعث شده که در این مورد در 

گزارش اول این صفحه هم اشاراتی کرده ایم.
روز گذشته دو نشست پرسش و پاسخ در سینما 
ملت برگزار شــد که اولی به فیلم شــعله ور حمید 
نعمت الله اختصاص داشت و دیگری به بمب پیمان 

معادی.
در نشســت فیلم شعله ور که زیر ســایه اعتراض 
بلوچ ها به ایــن فیلم برگزار شــد، حمید نعمت الله 
تأکید کرد که در فیلمش هیچ گونه توهینی به مردم 
سیستان وبلوچستان رخ نداده است و او در این فیلم 
می خواست به مشکلات این خطه ازجمله کم آبی و 
وجود موادمخدر اشاره کند. حمید نعمت الله گفت: 
من واقعا در مورد اعتراض مردم سیستان وبلوچستان 
به این فیلــم اطلاعی ندارم و ایــن اعتراض ها را هم 
منطقی نمی دانم و حتی اطلاعی هم ندارم که چقدر 
این اعتراض ها جدی است. به  هر حال امروز این فیلم 
اکران شد و شما دیدید که در این فیلم عشق و احترام 

به مردم این منطقه نشان داده شده است.
نعمت الله در ادامه این موضوع گفت: ظاهرا برخی از 
دوستان بلوچ از این که در این فیلم نشان داده شده که 
در این منطقه می توان موادمخدر تهیه کرد، ناراحت 
شدند. ما اتفاقا در این فیلم خیلی با احتیاط عمل و 
ملاحظات بســیاری را رعایت کردیم؛ چون وقتی با 

یکی از دوستان بلوچ صحبت می کردم به من گفت 
در پلان های این فیلم شکوه و طبیعت این منطقه به 
نمایش درآمده و ما نیز به مشکلات آن منطقه ازجمله 
کم آبی و توزیع موادمخدر اشــاره کردیم و اتفاقا ما 
حسن نیت خود را نشان دادیم. شخصیت اصلی فیلم 
ما از قبل معتاد بود و اعتیاد خود را به این منطقه  آورد 
و وقتی که موادش تمام مي  شود، برای خرید به بیرون 
می رود، خب در تمام جاها مواد پیدا می شــود. من 

عاشق فرهنگ و دلسوزي بلوچ ها هستم.
حمید نعمت الله در پایان این نشست نسبت به نحوه 
نمایش فیلمش در پردیس ملت اعتراض کرد و گفت 

که پرده  مد نظر ما عریض تر از آن چیزی اســت که 
امروز در این سینما به نمایش درآمد.

اما نشست فیلم بمب که جنجالی ترین نکته اش 
زمانی رخ داد که معادی گفت بسیاری از سازمان های 
ســینمایی علاقه مند بودند در آخرین ساخته اش 
سرمایه گذاری کنند؛ اما به دلیل این که او فیلمسازی 
مستقل است، این گونه پیشــنهادات را قبول نکرد. 
معادی همچنین گفت که در دهه ۶0  فضای خشنی 
در جامعه وجود داشــت و هر روز صبح در مدارس 
شعارهای مرگ بر... توسط دانش آموزان داده می شد. 
پیمان معادی گفت: شعارهای مرگ بر آمریکا علت 

خاصی نداشت ولی من به یاد دارم که ما هر روز صبح 
در مدرسه تا چشــم مان را باز می کردیم، شعارهای 
مرگ بر آمریکا و مرگ بر شــوروی در صف مدرسه 
می دادیم و روزمان را با این میزان از خشــونت آغاز 

می کردیم.
کارگردان بمب همچنین درباره تغییرات احتمالی 
فیلم در اکران عمومــی گفت: در اکــران عمومی 
تغییراتی خواهیم داشت. ما این فیلم را چند ساعت 
قبل از اولین اکران مان آماده کردیم و می خواهیم در 

نسخه اکران مقدار کمی از فیلم کوتاه شود.
پیمان معادی در پاســخ به سوال یک خبرنگار در 
مورد احتمال توقیف شــدن فیلم جدیدش گفت: 
من الان نگران این موضوع هســتم که نگویند فیلم 
سفارشی ساختیم؛ چون در این فیلم شعارهای مرگ 
بر آمریکا و اسراییل بسیاری وجود دارد و حالا با وجود 
این شعارها می خواهند بمب؛ یک عاشقانه را توقیف 
کند؟ البته شــاید مثل بــرف روی کاج ها که بعد از 
یک سال و نیم نفهمیدم که چرا توقیف شد، این فیلم 
هم توقیف شود. او همچنین درباره به تصویرکشیدن 
خشــونت در این فیلــم گفت: من قصد نداشــتم 
خشونت دهه ۶0 را نشــان بدهم اما آن زمان واقعا 
همه چیز خشن بود و من هر روز از همه معلم هایم 
کتک می خوردم و این دقیقا برداشت من از تصورات 
کودکی ام بود. پیمان معادی در پایان نشست درباره 
حضور یکی از مدیران ســینمایی در اواخر نمایش 
این فیلم گفت: من تا به  حال به خواســته هیچ کس 
نه نوشتم نه می نویسم. سازمان های سینمایی زیادی 
ازجمله اوج، فارابی و... می خواســتند در این پروژه 
حضور یابند اما چون من مستقل بودم پیشنهادات 

آنها را قبول نکردم.

درنشستهایخبریجشنوارهچهمیگذرد؟


